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INTRODUCTION 

In October 2014, Cape Breton University welcomed an enthusiastic group of 

faculty, students, administrators and educational developers to the Atlantic 

Universities’ Teaching Showcase. The conference theme, “Teaching Outside the 

Box: Innovation and Its Constraints,” encouraged those submitting proposals to 

consider the following questions:  

• What is “teaching outside the box?” 

• What does innovative teaching look like? 

• Does the use of innovative strategies bring unexpected consequences? 

• Do we need to reinvent the wheel? 

• How can I be innovative when I am teaching hundreds of students in a 

class? 

The call for proposals elicited many wonderful submissions, from which thirty 

were selected for inclusion in the conference schedule. Many colleagues and 

students gave freely of their time to make this a successful conference and I 

would like to thank each and every one of them. In particular, I would like to 

thank those on the organizing committee who helped to vet submissions, set the 

conference schedule, and host sessions. Special thanks to Jason Loxton for the 

time and effort he put forth to edit these proceedings. Lastly, I would like to thank 

Teaching and Learning Canada/Enseignement et Apprentissage, a charitable 

agency associated with the Society for Teaching and Learning in Higher Education 

(STLHE), for providing funding for the 2014 Teaching Showcase. We appreciate 

their support.  

 

Eileen Smith-Piovesan 

Manager, Centre for Teaching and Learning 

Cape Breton University 

Chair, 2014 Teaching Showcase Conference 
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INTRODUCTION 

En octobre 2014, Cape Breton University a accueilli un groupe de professeurs, 

d’étudiants, d’administrateurs ainsi que les développeurs d'enseignement pour 

l’Expo-Enseignement de l'Association des universités de l’Atlantique. Le thème de 

la conférence, « Sortir des sentiers battus : Les innovations et les contraintes » a 

fait en sorte que nous avons reçu des propositions qui tentent de répondre aux 

questions suivantes :   

 C’est quoi « l’enseignement qui sort des sentiers battus » ? 

 À quoi ressemble l’enseignant innovateur ? 

 Est-ce qu’il y a des conséquences inattendues à l'utilisation de stratégies 

innovatrices ? 

 Avons-nous besoin de réinventer la roue ? 

 Comment puis-je être innovateur lorsque je suis professeur d’une centaine 

d'étudiants dans une même classe ? 

L’appel pour les propositions a suscité de nombreuses soumissions intéressantes, 

dont trente qui ont été sélectionnées pour faire partie du programme de l’Expo.  

Plusieurs collègues et étudiants ont donné de leur temps pour faire de cette 

conférence un succès et je tiens à remercier chacune et chacun d'entre eux.  En 

particulier, je tiens à remercier les membres du comité organisateur qui ont aidé à 

évaluer les soumissions, à créer le programme et à animer des sessions. Merci à 

Jason Loxton pour le temps et les efforts afin de réviser les procédures. Enfin, je 

tiens à remercier nos bailleurs de fonds Teaching and Learning 

Canada/Enseignement et Apprentissage Canada, un organisme à but non lucratif 

associé à la Société pour l’avancement de la pédagogie dans l’enseignement 

supérieur (SAPES). Nous apprécions grandement leur soutien.  

 

Eileen Smith-Piovesan                                                                                                                                             

Manager, Centre for Teaching and Learning                                                                                                                                   

Cape Breton University                                                                                                                                                    

Directrice de la Conférence Expo-Enseignement 2014  
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